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عضو هیئت مدیره انجمن حمل و نقل ریلی 
گفت: از ابتدای تیرماه 10 درصد به قیمت  بلیت 

قطارها اضافه شده است. 
به گزارش خبرگزاری فارس، علیرضا شیخ طاهری 
در حاشیه ششمین نمایشگاه بین المللی حمل و نقل 
ریلی اظهار کرد: یکی از مشــکلات صنعت ریلی عدم 
توجه دولت به توسعه ناوگان است؛ توسعه زیرساخت ها 
توســط دولت به خوبی انجام شده است، اما دولت به 
اندازه ای که به توســعه زیرساخت ها توجه دارد، تا به 

توسعه ناوگان توجه نکرده است.
وی اشــاره به اینکــه نگاه ها در حوزه حمل و نقل 
مسافری ریلی همچنان دولتی مانده است، گفت: بخش 
خصوصی و دولتــی ناکارآمدی ها را به دوش یکدیگر 
می اندازند و این منطقی نیســت، در حالی که هر یک 

برای رشد صنعت وظایفی دارند.
عضو هیئت مدیره انجمن حمل و نقل ریلی درباره 
پیشــنهاد شــرکت های ریلی مبنی بر افزایش قیمت 
بلیت قطــار، بیان کرد: آخرین بار زمســتان 94 بود 
که قیمت های بلیت قطار افزایش یافت. هر ســال در 
کشور ما تورمی حدود 10 درصد وجود دارد و از آنجا 
که هزینه های نیروی انســانی برای شرکت های ریلی 
در کنار هزینه های ارزی مدنظر اســت، ضرورت دارد 

یک مسئول انجمن حمل و نقل ریلی:

قیمت بلیت قطار 10 درصد گران شد

نســبت به افزایش قیمت بلیت قطارها و واقعی شدن 
نرخ ها بازنگری شود.

شیخ طاهری بیان کرد: ضرورت داشت در سال های 
95 و 96 بسته به میزان تورم نسبت به افزایش اندک 
قیمت بلیت قطارها اقدام می شد که نشد. بنابراین تراز 
شــرکت های مسافری ریلی منفی شد و اگر این ادامه 
داشت، شرکت ها زیان ده تر می شدند.وی افزود: امسال 
ابتدا مقرر شد پیشنهاد افزایش میانگین 20 درصدی 

قیمت بلیت قطار در دســتور کار قرار گیرد، در حالی 
که دستمزد پرسنل هر ساله حدود 10 درصد افزایش 
داشته است.عضو هیئت مدیره انجمن حمل و نقل ریلی 
اضافه کرد: متاسفانه سازمان حمایت از مصرف کنندگان 
با افزایش 20 درصدی بلیت قطار موافقت نکرد و فقط 
با رقم 10 درصد موافقت شــد کــه ما به افزایش 10 

درصدی نرخ ها معترض هستیم.
شــیخ طاهری با تاکید بر اینکــه تلاش می کنیم 

مابه التفــاوت افزایش 10 درصــدی قیمت بلیت ها را 
با افزایش بهره وری جبــران کنیم، گفت:  افزایش 10 
درصدی نرخ بلیت قطار از اول تیر ماه اعمال شده است.
به گفتــه وی، واگن هــای بالای 30 ســال باید 
ایمن سازی و بازسازی شود و توجه شود که خارج سازی 
آنها در دستور کار نیست زیرا اگر تعمیر کامل شوند، این 
واگن های مسافری تا 15 سال دیگر امکان ادامه فعالیت 
دارند.عضــو هیئت مدیره انجمن حمل و نقل ریلی با 
بیان اینکه شرکت های ریلی توان مالی این بازسازی ها 
را ندارند، ادامه داد: در حال حاضر 400 دستگاه واگن 
با عمر بالای 30 ســال در ناوگان مسافری فعال است 
که اغلب مربوط به شــرکت رجا است و بازسازی آنها 
300 میلیارد تومان سرمایه می خواهد.در همین راستا، 
سعید محمدزاده مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران درباره ایمن سازی واگن های بالای 30 سال اظهار 
کرد: دستورالعملی در این باره وجود دارد که از سال 94 
ابلاغ شده است و حال اگر شرکتی اعلام کرد که پول 
ایمن سازی ندارد، پس باید واگن های با عمر بالای 30 

سال خود را از ناوگان خارج کند.
وی با تاکید بر اینکه راه آهن نمی تواند مســئولیت 
سیر واگن ناایمن را بپذیرد، گفت: هر واگنی ایمن باشد، 

اجازه سیر در شبکه را دارد.

عضو ســندیکای تولیدکننــدگان قطعات 
به دلیل  دوچرخه گفت: 95 درصد دوچرخه ها 
ممنوع بودن واردات از طریق وارد کردن قطعه 
از چین و سرهم بندی  در داخل صورت می گیرد.

حسن صادق زاده در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران 
جوان درباره وضعیت صنعت دوچرخه سازی اظهار کرد: 
برخی از تولید کننده ها اجزا و قطعات را از چین وارد 
کرده و بدنه را می ســازند و مغازه داران این بدنه ها را 
خریداری کرده و خودشــان آنها را مونتاژ و تبدیل به 

یک دوچرخه می کنند.
وی افزود: تولید داخل در بهترین حالت پنج درصد 
نیاز بازار را جواب می دهد و 95 درصد باقیمانده به دلیل 
ممنوع بودن واردات دوچرخه از طریق واردات قطعات با 
تعرفه از چین و سرهم بندی در داخل صورت می گیرد. 
برخی از قطعات در کشور چین گران تر از ایران تولید 
می شود زیرا آنها هم مجبورند از دستگاه هایی مشابه 
دستگاه های ما اســتفاده کنند اما چون از تکنولوژی 
روز دنیا بهره  می برند قیمت محصو لاتشــان به شدت 

کاهش پیدا می کند.
عضو سندیکای تولیدکنندگان قطعات دوچرخه 
گفت: بیشتر شرکت های تولید کننده قطعات دوچرخه 

یک مسئول:

95 درصد بازار دوچرخه کشور در سیطره خارجی هاست

در ایران، لوازم مورد نیاز این وســیله را تولید کرده و 
آن را بــه عنوان قطعه یدکی بــه بازار ارائه می دهند. 
کیفیت تولید ما در زمینه ســاخت قطعات دوچرخه 
بسیار خوب اســت اما نتوانسته ایم در زمینه ساخت 
کامل دوچرخه به توفیق زیادی دست یابیم. بنابراین 
صــادق زاده با بیان اینکه ضــرورت دارد دولت برای 
از بین بردن نگرانی تولیدکنندگان داخلی و توســعه 

سرمایه گذاری در واحدهای تولیدی تلاش کند، افزود: 
یکی از دلایل عدم توفیق در حوزه دوچرخه سازی تنوع 
بالای دوچرخه های امروزی است. تولید دوچرخه های 

روز دنیا نیاز به دستگاه های جدید دارد.
وی تاکید کرد: تنهــا کارخانه تولید دوچرخه در 
ایران، کارخانه آســا ک دوچرخ در شــهر قوچان بود، 
کارخانه ای بسیار بزرگ و مجهز که قابلیت تولید 30 

تا40 مدل دوچرخه را داراست.
عضو سندیکای تولیدکنندگان قطعات دوچرخه 
افزود: متاسفانه این کارخانه در جریان خصوصی سازی 
به فردی سپرده شد که با سوء مدیریت کارخانه را به 
تعطیلی کشاند. حتی این روزها حرف های بسیاری  بر 
سر فروش ماشین آلات کارخانه  و پرداخت حقوق های 

معوقه کارگران مطرح است.
صادق زاده تشریح کرد: امروز برای تهیه مواد اولیه 
کارخانه مشکلات بسیاری داریم به عنوان مثال برای 
تهیــه قطعاتی همچون پیچ و مهره با افزایش نرخ ارز 

به مشکلات جدی بر خورده ایم.
وی با اشاره به اینکه 80 درصد تولیدات داخل تحت 
تاثیر ارز اســت گفت: با اشاره به حجم بالای واردات، 
کارخانه هایی همچون کارخانه ما به سختی به حیات 
خود ادامه می دهند و مشکل اصلی این است که تولید 
 کننده های داخلی به برنامه های دولت در جهت ثبات 

بازار و نرخ ارز اعتماد ندارند.
عضو سندیکای تولیدکنندگان قطعات دوچرخه 
ابراز کرد: متاسفانه برنامه ریزی دولت به شکلی نبوده که 
بتواند بازارهای صادراتی را در این سال ها گسترش دهد 
و حتی برای صادرات به بازار عراق هم مشکل داریم.

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی از قول یک 
ماهه وزیر صنعت، معدن و تجارت برای ساماندهی بازار خودروهای 

داخلی خبر داد.
ولی ملکی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، با اشاره به قول وزیر 
صنعت برای ساماندهی یک ماهه بازار خودرو، اظهار کرد: در جلسات برگزار 
شده با شریعتمداری جهت بررسی عوامل افزایش قیمت خودروها، خواستار 

مهار قیمت و برخورد با مقصران این امر در مدت زمان کوتاه شدیم.
وی با اشاره به علت افزایش قیمت خودروهای داخلی و بومی نیز تصریح 
کرد: قطعا شرکت هایی که 90 درصد از تولیدات نهایی آنها برگرفته از مواد اولیه 
داخلی و قطعات بومی است نباید برای افزایش قیمت هایشان بهانه نوسانات 
ارزی را بیاورند، این در حالی است که مدیران شرکت های خودروسازی داخلی 
اعلام می کنند افزایش قیمت از سوی آنها صورت نگرفته و این اتفاق در بازار 
خودرو، تنها به علت ایجاد یک حاشیه قیمت در فروش این محصولات ایجاد 
شــده است.ملکی افزود: در واقع افزایش نقدینگی در جامعه یکی از عواملی 
اســت که سبب می شود مردم برای خرید و ســرمایه گذاری به بازارها روانه 
شــوند در نتیجه افزایش تقاضا و کاهش عرضه خودبه خود قیمت ها حدود 
10 الی 15 درصد افزایش می یابد.وی گفت: ما این میزان افزایش قیمت در 
خودروهای داخلی را جایز نمی دانیم و در شورای رقابت هم برای خودروهای 
زیر 50 میلیون تومان، افزایش قیمت کمی را در نظر گرفته ایم تا مردم برای 

تهیه وسیله مورد نیاز خود با تغییرات عجیب مواجه نشوند.
 نماینده مردم مشکین شهر در مجلس شورای اسلامی با اشاره به سایر 
عوامل موثر بر نوسانات قیمت خودروها نیز تصریح کرد: قطعا عوامل داخلی 
هم بر اقتصاد بازارِ مذکور موثر اســت. عواملی نظیر بسته شدن سایت ثبت 
ســفارش، بالا رفتن تعرفه واردات و تقاضای کنترل نشده جامعه برای خرید 

خودرو ، موجب بروز تورم در این بازار شد.
وی در پاســخ به ســؤالی مبنی بر تاثیر خروج شرکت های خودروسازی 
بــر کیفیت تولیدات داخلی، اظهارکــرد: قطعا تعدادی از خودروهای داخلی 
پر مصرف که با دانش بومی تغذیه می شــوند از خروج این شــرکت ها تاثیر 

نمی پذیرد، زیرا قطعات این خودروها در داخل تولید و نصب می شود.
ملکی در پایان خاطرنشان کرد: اما خودروهای لوکس با قطعات وارداتی که 
قیمت گذاری آنها توسط شورای رقابت صورت نمی گیرد قطعا با تغییراتی در 
کیفیت رو به رو خواهند شد، این خودروسازان وابستگی 50 الی 60 درصدی 
به واردات دارند، این شرکت ها باید برای کاهش وابستگی های خود به واردات 
تلاشــی جدی کنند، البته با جایگزین کردن دانش بالای مهندسان ایرانی و 

سایر شرکای بین المللی جای نگرانی نیست.
کاهش التهاب بازار

اما با گذشت چند هفته از افزایش قیمت ها در بازار خودرو، رئیس  اتحادیه 
نمایشگاه داران و فروشندگان خودروی تهران از کاهش قیمت ها در بازار خودرو 

در چند روز اخیر خبر داده است.
سعید موتمنی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: بازار خودرو از التهاب 
گذشــته فاصله گرفته است و شــاهد کاهش قیمت خودروهای مونتاژی و 

همچنین خودروهای پر تیراژ هستیم.
موتمنی خاطر نشان کرد: در حال  حاضر در خودروهای مونتاژی، قیمت 
مزدا3 از 230 میلیون تومان به 190 میلیون تومان، پژو 208 از 225 میلیون 
تومان به 1۷6 میلیون تومان و سراتو از 166 میلیون تومان به 150 میلیون 
تومان کاهش یافته است.رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودروی 
تهران، بیان  کرد: قیمت ساندرو استپ وی اتوماتیک نیز از 94 میلیون تومان 
به 84 میلیون تومان، ساندرو معمولی اتوماتیک از 83 میلیون به ۷4 میلیون 
تومان، پژو 206 صندوقدار V8 از 50 میلیون تومان به 46 میلیون تومان و 
پژو 206 تیپ5 از 51 میلیون تومان به 48 میلیون تومان کاهش یافته است.

عضو کمیسیون صنایع مجلس:

وزیر صنعت قول داد 
یکماهه قیمت خودرو کاهش یابد

معاون زراعت وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه امسال بیش از 
10 میلیون و 200 هزار تن گندم از اراضی زیر کشت برداشت می شود 
گفت: با این میزان برداشت، نیازی به واردات گندم نخواهیم داشت. 
به گزارش ایرنا، عباس کشاورز روز پنجشنبه در بازدید از مزارع گندم و 
نخود هشــترود که زیرنظر ایکاردا و مرکز تحقیقات دیم کشور کاشته شده 
افزود: جشــن خودکفایی گندم امســال نیز به همت کشاورزان، محققان و 

کارشناسان برگزار می شود.
وی قیمت خرید تضمینی گندم از کشاورزان را طبق مصوبه دولت 13 
هزار ریال اعلام کرد و گفت: پیشــنهاد وزارت جهاد کشــاورزی 14 هزار و 

200 ریال بود که مورد تایید قرار نگرفت.
کشاورز افزود: با توجه به اینکه قیمت علوفه و ذرت و جو بالا رفته این 
نگرانی وجود دارد بخشــی از گنــدم تولیدی به دلیل قیمت پایین خوراک 

دام شود.
وی گفت: قیمت محصولات و دســتمزد کارگران بالا رفته و دولت باید 

افزایش قیمت و دستمزد را در قیمت گذاری لحاظ کند.
وی با بیان اینکه 50 درصد زمین های کشــاورزی کشــور دیم هستند، 
گفت: روش کشت مستقیم و کشاورزی حفاظتی راه جلوگیری از فرسایش 

خاک و افزایش بهره وری است.
هماهنگ کننده پروژه تامین امنیت غذایی ایکاردا در ایران نیز در بازدید 
از مزرعه الگو در تامین امنیت غذایی گفت: هدف این پروژه افزایش تولیدات 

نیست بلکه تنوع محصولی و افزایش سطح رفاه کشاورزان است.
»عبدالعزیز نیان« با بیان اینکه کشاورزی پایدار مستلزم تنوع محصولات 
و تنوع درآمد برای کشــاورزان است، افزود: اگر به دنبال تولیدات پایدار در 
کشاورزی هستیم باید توجه ویژه به تنوع تولید محصولات کشاورزی داشته 
باشیم.وی استفاده از ارقام متناسب با شرایط اقلیمی، رعایت تناوب و افزایش 

سرمایه گذاری را از دستاوردهای این پروژه در ایران عنوان کرد.
نیان، اجرای این طرح ها را نوعی تجارت دانســت که با تقویت زنجیره 
ارزشی سهامداران بخش کشاورزی و کشاورزان دیم، زمینه تجارت برایشان 
فراهم می شــود.ایکاردا )ICARDA( سازمان تحقیقات بین المللی در مناطق 
خشک در شهر حلب سوریه مستقر است و طرح های تحقیقاتی این سازمان در 
کشورهای آسیای میانه از جمله ترکیه، ایران، افغانستان، سوریه و کشورهای 

عربی مورد تطبیق قرار گرفته است.

بــه گفته یک مقام آگاه، مطابق با اعلام بیمه مرکزی به بیمه ایران، 
میزان هزینه های مربوط به بیمه شخص ثالث کاهش پیدا می کند.

به گزارش ایسنا، همزمان با گران شدن فراگیر اقلام در بازار، اما این بار اخبار 
غیر رسمی از کاهش هزینه های مربوط به بیمه شخص ثالث خبر می دهند. به گفته 
یک مقام آگاه، مطابق با اعلام بیمه مرکزی به بیمه ایران 5 درصد به تخفیفات 
بیمه شخص ثالث بیمه ایران اضافه شده که همین مسئله باعث کاهش در هزینه 

نهایی بیمه شخص ثالث در بیمه ایران شده است.
این مقام آگاه با بیان اینکه تخفیفات فعلی با ابلاغ بیمه مرکزی صورت گرفته 
است، گفت که این بیمه در قانون قبلی مشمول شرایط خاص می شد که درقانون 
جدید و مطابق با ماده 18 بیمه شخص ثالث این تخفیفات 5 درصد افزایش پیدا 

کرده است که باعث کاهش قیمت حق بیمه ثالث می شود.
بــه گفته دیگر منابــع آگاه، عدم اعمال این تخفیف تا پیش از این به دلیل 
عدم تفســیر مشــترک بیمه مرکزی و بیمه ایران از ماده 6 آیین نامه تخفیف 
عدم خســارت سالانه بوده است که با تفسیر جدیدی که بیمه مرکزی به عمل 
 آورده اســت اعمال این تخفیف از 29 خردادماه در دســتور کار بیمه ایران قرار 

گرفته است.
تخفیف عدم خســارت یا همان طور که در بیمه نامه درج می شود »ت ع خ« 
تخفیفی اســت که به نسبت تعداد ســال عدم استفاده از بیمه شخص ثالث به 
بیمه گزار تعلق می گیرد. اســاس تعیین حق بیمه شخص ثالث و میزان پوشش 
مالی و بدنی مبلغ تعیین شده برای دیه کامل یک انسان در ماه حرام است. هر 
ساله قوه قضائیه میزان مشخصی را به عنوان حق دیه کامل در ماه حرام اعلام 
می کند. در سال 139۷ دیه کامل در ماه حرام 308 میلیون تومان و در ماه غیر 

حرام 231 میلیون تومان تعیین شده است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

ایران از واردات گندم بی نیاز شد

بیمه شخص ثالث با 5 درصد تخفیف 
اعمال می شود

ســازمان حمایت در اطلاعیه ای اعلام کرد: ثبت قیمت کالاها 
و خدمات بهره مند از نرخ ارز رسمی در سامانه 124 الزامی است. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان در اطلاعیه ای اعلام کرد: برای نظارت دقیق، هدفمند و موثر 
و برخورد سریع با متخلفان، لازم است همه تولیدکنندگان، واردکنندگان و 
عرضه کنندگان کالا و خدمات که از ارز رسمی )دلار 4200 تومان ( بهره مند 
شــده و می شوند، نســبت به تعیین قیمت کالا و خدمات براساس ضوابط 
قیمت گذاری مصوب اقــدام کنند.در این اطلاعیه از همه تولیدکنندگان، 
واردکنندگان و عرضه کنندگان کالا و خدمات خواسته شده است تا فهرست 
قیمت ها را برای ثبت در سامانه اطلاع رسانی قیمت کالا و خدمات »به نشانی 
ir.124.www« به ادارات کل تخصصی ســازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولید کنندگان ارایه کنند.در این اطلاعیه تاکید شده است: قیمت های اعلامی 
باید منطبق با ضوابط باشد. ضمن اینکه مسئولیت هرگونه مغایرت بر عهده 
 اشــخاص حقیقی و حقوقی ذیربط بوده و استنکاف از درج قیمت و عرضه 
کالا و خدمات با نرخ های غیرمتعارف در اسرع وقت رسیدگی و اعمال قانون 
خواهد شــد.در اطلاعیه سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
شماره تلفن های »54 و26200053« برای راهنمایی و هماهنگی نحوه ارایه 
اطلاعات و ثبت قیمت اعلام و از مردم خواســته شده تخلفات را از طریق 

سامانه 124 اطلاع دهند.

مدیر ارشــد اجرایی توتال گفت: اداره یک 
شرکت بین المللی بدون دسترسی به نظام تامین 
مالی و سهامداری آمریکا غیرممکن و این واقعیت 

جهان است که ما حق معامله با ایران را نداریم.
به گزارش خبرگزاری فارس، پاتریک پویانه، مدیر 
ارشد اجرایی توتال که به دنبال اعمال مجدد تحریم ها 
علیه ایران، هنوز برای همیشه از ایران خارج نشده است، 
در مصاحبه با سی ان بی سی، چشم انداز ناامیدکننده ای 

برای غول نفتی فرانسه در ایران ترسیم کرد.
توتال پــس از توافق 2015 توســعه بخشــی از 
بزرگ ترین میدان گازی جهان را به دســت گرفت، اما 
با خروج واشنگتن از برجام، این شرکت اکنون در حال 

خروج از این پروژه و ایران است، مگر اینکه دولت آمریکا 
یــک معافیت تحریمی در نظر بگیرد که این معافیت، 
توتال را از تحریم های ثانویه مورد استفاده آمریکا برای 
تنبیه شرکت های همکاری کننده با ایران، حفاظت کند.
پاتریک پویانه، رئیس توتال در سمینار اوپک در وین 
گفت: »یک شرکت بین المللی مانند توتال وجود ندارد 
که بتواند در هر کشوری با وجود تحریم های ثانویه کار 

کند. ما این حق را نداریم. این واقعیت جهان است.«
وی اذعــان کــرد کــه ممکن اســت موضعش با 
)موضع( رهبران اروپایی ســازگار نباشد. اتحادیه اروپا 
تلاش می کند تا با تصویــب قوانینی با هدف حمایت 
از شرکت های این اتحادیه که مبادلات تجاری با ایران 

دارند، توافق هســته ای را نجات دهد.پویانه با این حال 
گفت: من باید واقع بین باشــم و با واقعیت روبرو شوم.
وی افزود: »واقعیت این است که سرمایه جهان اکنون 
در دست آمریکاست... آیا درست است که در این جهان 
آمریکا )از این سرمایه(... برای اعمال برخی قوانین برای 
دیگر کشــورها استفاده می کند؟«تحریمهای ثانویه به 
صورت ویژه برای شــرکت های چندملیتی نظیر توتال 
پرمخاطره اســت. مشارکت در فعالیت های تحریمی با 
ایــران می تواند دولت آمریکا را به محروم کردن توتال 
از سیســتم مالی عظیم آمریکا ترغیب و این شرکت را 
مجبور کند، تا به فعالیت هایش در آمریکا خاتمه دهد.

»آمریکا می توانــد تصمیم بگیرد که من نتوانم به 

هیچ تامین مالی آمریکا دسترسی داشته باشم... اجازه 
بدهید واضح بگویم، اداره یک شرکت بین المللی نظیر 
توتال بدون دسترسی به تامین مالی آمریکا یا سهامداری 

آمریکا، غیرممکن است.«
توتال می گوید، بانک های آمریکایی در حدود 90 
درصد فعالیتهای تامین مالی این شــرکت مشــارکت 
دارند و حدود 30 درصد ســهام این شرکت متعلق به 
ســرمایه گذاران آمریکایی اســت. بیش از 10 میلیارد 
دلار از ســرمایه توتال در فعالیت هایی در آمریکا است. 
در مقابــل، توتال کمتر از 40 میلیــون یورو یا حدود 
46 میلیــون دلار در پروژه عظیم پارس جنوبی هزینه 

کرده است.

توتال: حق معامله با ایران نداریم

مدیرعامل بانک مسکن:

تعداد اجاره نشین ها افزایش یافته است
مدیرعامل بانک مســکن اعلام کرد تعداد 
اجاره نشین ها افزایش پیدا کرده و به 61 درصد 

کل خانوارها رسیده است.
به گزارش خبرگزاری هیبنا، ابوالقاســم رحیمی 
انارکی در حوزه مجموعه سیاســت های بانک مسکن 
اظهار کرد: از اواخر سال گذشته یک افزایش قیمتی در 
تهران ایجاد شده و نگرانی هایی ایجاد کرده که من فکر 
نمی کنم این بحران باشد بلکه ناشی از یک انباشتگی در 
فنر قیمتی ناشی از رکود سنگین در معاملات مسکن 
طی ســال های 92 تا 96 بوده است که باعث شد در 
آن سال ها نرخ تورم اسمی مسکن از نرخ تورم عمومی 

عقب بیفتد. 
وی افزود: اکنون با رشد چشمگیر قیمت در ماه های 
اخیر، این عقب ماندگی از بین رفته است و انتظار می رود 
رفتار بازار در ماه های آینده مشابه اواخر سال گذشته و 

اوایل امسال نباشد.
مدیرعامل بانک مسکن اضافه کرد: در حال حاضر به 
تناسب ورود خانه اولی ها به بازار معاملات خرید مسکن، 
عرضه واحدهای کم متراژ مناسب این گروه وجود ندارد.
رحیمی انارکی ادامه داد: در نشستی که اخیرا در 
کمیسیون عمران مجلس داشتیم آمارهای قابل توجهی 
ارائه شد به این ترتیب که، 25 درصد واحدهای معامله 

شده در تهران زیر 60 مترمربع است اما پروانه های صادر 
شده برای این واحدها یک درصد از کل واحدها است 

که این خبر ناخوشایندی است. 
به گفته وی، میانگین متراژ واحدهای احداثی در 
پروانه ها به بیش از 150 مترمربع رســیده که نه تنها 
کاهش نداشته بلکه افزایش پیدا کرده در حالی که 50 
درصد معاملات در تهران برای واحدهای زیر 50 متر 

است که این میزان با نیاز بازار تناسب ندارد.

مدیرعامل بانک مسکن افزود: در کشور دو میلیون 
و 600 هزار واحد مسکونی خالی از سکنه است که از 
طریق فیش های آب و برق راســتی آزمایی شده است 
کــه البته این غیر از خانه های دوم اســت. از طرفی، 
تعداد اجاره نشین ها افزایش پیدا کرده و به 61 درصد 

کل خانوارها رسیده است.
گفتنی است، افزایش اجاره نشینی که بنا به گفته 
مدیرعامل بانک مســکن رخ داده نشانه ای از کاهش 

توانمندی مالی مردم در تهیه مسکن می باشد. ضمن 
اینکه نرخ اجاره طی ماه های اخیر افزایش قابل توجهی 
داشــته که فشار مضاعفی بر اجاره نشینان )آن هم در 

فصل جابه جایی( وارد خواهد کرد. 
کاهش عرضه مسکن خطرناک است

با این حال، حســن محتشــم، عضو هیئت مدیره 
انجمن انبوه ســازان تهران بر خلاف مدیرعامل بانک 
مسکن که گفته بود رفتار بازار در ماه های آینده مانند 
دوره افزایش قیمت ها نیست، گفت: با توجه به شرایط 
اقتصادی در کشور و کاهش عرضه مسکن قیمت مسکن 

شاید در آینده افزایش بیشتری داشته باشد.
وی با بیان اینکه روند افزایش قیمت مسکن فعلا 
متوقف اســت گفت: رشد نرخ ارز و کاهش ارزش پول 
ملی باعث رشد قیمت مسکن شد اما باید در نظر داشته 
باشیم که کاهش عرضه و رشد تقاضا می تواند خطرناک 
باشــد.عضو هیئت مدیره انجمن انبوه سازان تهران در 
پاسخ به این ســؤال که چه راهکاری می تواند جلوی 
رشد بیش از حد قیمت ها را بگیرد، بیان کرد: متعادل 
شــدن عرضه و تقاضا همواره جزء آرزوهای کشور در 
حوزه ساخت و ساز بوده است بنابراین چنانچه عرضه از 
تقاضای مسکن عقب بماند قطعا رشد قیمت ها به دلیل 
عقب ماندن عرضه از تقاضا اجتناب ناپذیر خواهد بود.

تصمیم جدید برای کالاهای
 بهره مند از ارز 4200 تومانی

معاون حقوقی، مجلس و نظارت ســازمان اســتخدامی اعلام 
کرد پســت قائم مقامی حذف شده و نباید حقوقی برای این پست 

پرداخت شود. 
نصرا... ترابی قهفرخی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در مورد حذف 
پست های قائم مقامی از ساختار سازمان ها و دستگاه های دولتی اظهار کرد: 
این کار از ســوی ســازمان اداری استخدامی با مکاتباتی که با سازمان ها و 

وزارت خانه ها داشتیم، انجام شد. 
وی افزود: برخی دستگاه ها از نظر ظاهری می گویند که قائم مقام دارند، 
اما این پســت از جهت ساختاری، مورد تأیید سازمان اداری و استخدامی 
نیســت و در مورد اینکه در بعضی از دستگاه های اداری، برخی افراد را به 
عنوان قائم مقام خطاب می کنند، به مجلس و هیئت رئیســه آن گفتیم که 

دیگر قائم مقام وجود ندارد و این پست حذف شده است.  
معاون حقوقی، مجلس و نظارت ســازمان اداری و استخدامی در مورد 
اینکه برخی دســتگاه ها قانون خاصی برای داشتن پست قائم مقامی دارند، 
بیان کرد: حذف این پســت برای دستگاه های و ســازمان های تابع قانون 
مدیریت خدمات کشــوری است و اگر قانون مجزایی برای سازمانی ایجاد 

شده، شامل آنها نمی شود. 
به گفته ترابی قهفرخی، دستگاه هایی که خودشان پست قائم مقام ایجاد 
کردند، باید آن را حذف کنند و اگر دستگاهی مقاومت کند، بحث دیگری 
دارد. وی افزود: به همه دستگاه ها ابلاغ سراسری شده تا پست قائم مقامی 

را حذف کنند. 
این مقام مسئول اضافه کرد: اگر پست وجود نداشته باشد، ذی حسابی 
نمی تواند حقوق بدهد و دســتگاه های نظارتی و ذی حســابان که مسئول 

پرداخت حقوق هستند، باید این بحث را کنترل کنند. 
ترابی ادامه داد:  به عنوان سازمان اداری و استخدامی اگر دستگاهی پست 
یا ردیفی تحت عنوان قائم مقام بخواهد، نمی دهیم، اما اینکه ببینیم آیا به 
پست مورد اشاره حقوقی پرداخت می شود، یا حکم اجرا شده، باید دستگاه های 
نظارتی کنترل کنند. دیوان محاسبات مسئول نظارت به پرداخت ها تحت 

عنوان پست قائم مقامی است. 
وی به موضوع کوچک سازی دولت  اشاره کرد و گفت: کوچک سازی در 
قالب واگذاری امور تصدی گری به بخش خصوصی و نیز کم کردن ساختار 
دستگاه ها است. بسیاری از وزارتخانه ها تعداد زیادی معاون داشتند که آن 
را کاهش دادیم. سطوح مدیریتی کم شده است،  حداکثر چهار معاون برای 
دستگاه ها در نظر گرفته شده و البته استثنائاتی نیز وجود دارد. همچنین در 

استان ها دستگاهی تحت عنوان سازمان نداریم و همه اداره کل هستند.

وزیر نفت ایران جلسه کمیته نظارت بر بیانیه 
اوپک را به نشــانه اعتراض به تصمیم اعضا برای 
افزایش تولید نفت ترک کرد، اما منابع آگاه خبر 
دادند  اعضا بر افزایش یک میلیون بشکه ای نفت 

توافق کرده اند.
به گزارش خبرگزاری فارس، جلسه کمیته نظارت بر 
بیانیه اوپک با حضور وزرای عضو این سازمان اقتصادی 
در دبیرخانه اوپک در شــرایطی برگزار شد که ایران به 
شدت نسبت به تصمیم افزایش تولید نفت که برخی از 
اعضای اوپک دنبالش هستند، گلایه مند بود، به همین 
دلیل بیــژن زنگنه پیش از ترک هتل محل اقامتش به 
خبرنگاران گفت: »یکی به من بگوید چرا باید در بازاری 

که متعا دل است، تولید نفت را افزایش دهیم؟!«
قبل از برگزاری نشست نهایی اوپک، چهار سناریو به 
منظور افزایش تولید نفت از سوی اعضای عضو و غیر عضو 
مطرح شد که بر اساس آن، پیشنهاد روسیه، افزایش 5/1 
میلیون بشکه ای، پیشنهاد عربستان، افزایش 1 میلیون 

بشــکه ای، پیشنهاد الجزایر 600 هزار بشکه ای و کویت 
پیشنهاد 900 هزار بشــکه ای را مطرح کرده است، اما 
ایران معتقد اســت وقتی بازار نفت متعادل است لزومی 
به افزایش تولید نفت نیســت و این پیشنهادات همگی 
به دلیل تحریم های نفتی اســت که قرار است به ایران 

اعمال شود.
خالد الفالح، وزیر انرژی و منابع طبیعی عربســتان 
در این رابطه گفته بود: بازار نفت نیازمند افزایش تولید 
2/5 میلیون بشکه ای است که در جلسه روز جمعه این 

موضوع به بحث گذاشته خواهد شد.
اما هنوز دقایقی از جلســه کمیته نظارت بر بیانیه 
اوپک نگذشــته بود که بیژن زنگنه به نشــانه اعتراض 
نشست کمیته نظارت بر بیانیه اوپک را ترک کرد. البته 
گرچه زنگنه این نشست را به دلیل اعتراض ترک کرد، 
اما هیئت عامل ایران در اوپک در جلسه حضور داشتند.

با این حال »کمیته مشترک وزارتی نظارت بر بیانیه 
اوپک و غیر اوپک« اعضا تصمیم گرفتند پیشنهاد افزایش 

یک میلیون بشکه ای تولید نفت اوپک و غیر اوپک را فردا 
به کنفرانس وزرای اوپک  ارائه کنند.

به این ترتیب رویترز از قول زنگنه درباره نشســت 
اوپک نوشت: »فکر نمی کنم که بتوانیم به توافقی برسیم.«
با همه این اوصاف، نشست نهایی دیروز برگزار شد و 
رویترز به نقل از منابع آگاه نوشت، اعضای اوپک توافق 
کردند تا تولید این ســازمان و هم پیمانانشان را از ماه 
جولای به میزان یک میلیون بشکه در روز افزایش دهند.
البته این افزایش تولید اسمی است و افزایش واقعی 
کمتــر از این مقدار خواهد بود زیرا چندین کشــور که 
اخیرا کمتر از ظرفیت خود تولید کرده اند برای بازگشت 
به سهمیه کامل تلاش خواهند کرد و دیگر تولیدکنندگان 

اجازه نخواهند داشت تا این شکاف را پر کنند.
پیــش از برگــزاری جلســه 1۷4 اوپــک، برخی 
از کارشناســان بازار انــرژی گفته بودند، این جلســه 
سیاســی ترین جلســه اوپک در چند سال اخیر است و 
تصمیماتی که در این جلسه اتخاذ خواهد شد، اقتصادی 

نیست. علاوه بر این، محمد بن حامد، وزیر نفت و انرژی 
عمان هم موضع وزیر نفت ایران درباره اســتفاده برخی 
کشــورها از نفت به عنوان ابزار فشــار سیاسی را تأیید 

کرده است.
در واقع اعضای اوپک قصد دارند، بعد از تحریم نفتی 
ایران که از آبان ماه صورت خواهد گرفت، جای نفت ایران 
را در بازار پر کنند و با این تصمیم چراغ ســبزی را به 
طرف آمریکایی به منظور اعمال تحریم های نفتی علیه 

ایران نشان دهند.
گفتنی است مسئولان دولت روحانی معتقد بودند از 
5 سال گذشته ژنرال های نفتی که بازار نفت را به خوبی 
می شناسند و از توان اجرایی بالایی برخوردارند زمام امور 
را به دســت گرفته اند، و در ادامه هم به شدت سیاست 
افزایش فروش نفت خام را پیش گرفتند. با این وجود هر 
چه جلوتر می رویم، نتایج اعتماد و تکیه دولت روحانی 
به غربی ها و دیپلماســی ژنرالهای نفتی و اصراری که بر 
افزایش خام فروشی نفت داشتند بیشتر آشکار می گردد.

اعتراض ایران به تصمیم برخی اعضای اوپک برای افزایش تولید نفت

معاون سازمان اداری و استخدامی:

پرداخت حقوق به پست »قائم مقام« 
قانونی نیست

وزیر جهاد کشاورزی تاکید کرد: ذرت، کنجاله سویا و سایر خوراک 
مورد نیاز این صنعت باید توسط خود تولیدکنندگان مدیریت و تامین 

و تدارک شود.
محمود حجتی در نشست با مدیران تشکل ها و فعالان صنعت طیور کشور، 
با  اشاره به اینکه تولیدات زیربخش دام و طیور مورد نیاز جامعه است، اظهار 
داشت: نقش و اهمیت گوشت مرغ، تخم مرغ، شیر و گوشت قرمز در اقتصاد 
ملی، امنیت غذایی و معیشت مردم بی بدیل است و این در شرایط و زمان های 

کمبود برای مسئولان و آحاد جامعه ملموس می شود.
وی ادامه داد: وقتی اعلام می شود دو میلیون تن گوشت مرغ و یک میلیون 
تن تخم مرغ در کشور توسط تولیدکنندگان داخلی تولید و به مصرف مردم 
می رســد و بخشی هم صادر می شود، شاید برای آحاد جامعه تمام ابعاد این 
ظرفیت مشخص نباشد، اما زمانی که این تولید با یک کسری 10 درصدی به 
دلیل عواملی نظیر بیماری مواجه می شود )مانند شرایطی که در کسری تخم 
مرغ به دلیل آنفلوآنزای پرندگان ایجاد شد( نقش و اهمیت تولیدات داخلی 

عیان و مشخص می شود.
حجتی خاطرنشان کرد: همه ظرفیت های کشور برای تامین کسری 10 
درصدی تخم مرغ از طریق واردات اعمال شــد ولی باز نتوانست خلاء تولید 
داخلی را جبران نماید.وزیر جهاد کشــاورزی تصریح کرد: تجربه مدیریت در 
فرآیند تامین و عرضه کسری تخم مرغ ناشی از آنفلوآنزای پرندگان، از طریق 
واردات نشــان داده گوشت مرغ، تخم مرغ، شیر و گوشت قرمز اگر در داخل 
تولید نشوند و تامین آنها به اتکای تولید داخلی نباشد، محصولات وارداتی با 
ارز یارانه ای و انواع حمایت های دیگر باز بیشتر از قیمت داخلی به جامعه عرضه 

خواهد شد، بنابراین این محصولات باید در داخل تولید شوند.
وی با بیان اینکه خوشبختانه ظرفیت های بسیار بالایی در مدیریت، فناوری 
و صنعت دام و طیور در کشور ایجاد شده است، گفت: برای رفع موانع پیش 
روی این صنعت باید تولید، نهاده های مورد مصرف و بازار این محصولات به 
صورت هوشمند و دلسوزانه مدیریت شود.حجتی با  اشاره به اینکه وزارت جهاد 
کشاورزی حمایت لازم را از مدیران تشکل های این صنعت برای اعمال مدیریت 
در این حوزه به عمل می آورد، تاکید کرد: ذرت، کنجاله سویا و سایر خوراک 
مورد نیاز این صنعت باید توسط خود تولیدکنندگان مدیریت و تامین و تدارک 
شود.وی خاطرنشان ســاخت: ذرت به عنوان کالایی اساسی و واسطه ای در 
تولید مرغ و تخم مرغ به دلیل آب بر بودن، باید از طریق واردات تامین شود 
و این نهاده ضروری تولید باید با نگاه و رویکرد تجاری و اقتصادی منصفانه و 
فایده ملی در اختیار تولیدکنندگان قرار گیرد و در این مسیر، بهترین گزینه، 

تامین و واردات آن توسط تشکل های تولید است.
وزیر جهاد کشاورزی بیان داشت:مدیران و دستگاه های تابعه وزارت جهاد 
کشــاورزی باید همه پشتیبانی های فنی و مدیریتی را از صنعت طیور انجام 
دهند تا مشــکلات پیش روی آنها رفع شــده و تولیدکنندگان دغدغه تولید 

نداشته باشند.
به گزارش پایگاه اطلاع  رسانی وزارت جهاد کشاورزی ،مدیران تشکل ها و 
فعالان صنعت طیور کشــور در نشست با وزیر جهاد کشاورزی که حدود سه 
ساعت به طول انجامید، مسائل و مشکلات پیش روی تولید را در یک فضای 

صمیمی و دوستانه با محمود حجتی مطرح کردند.
نارضایتــی از عملکرد ســتاد تنظیم بــازار و بی توجهی به مشــکلات 
تولیدکنندگان در مقایســه با دغدغه مصرف کنندگان، آسیب پذیری صنعت 
طیور، پایین بودن حاشــیه ســود فعالیت خالص تولید در مقایســه با سایر 
فعالیت های مرتبط با این صنعت و نیز کاستن از مداخله دستگاه های دولتی 
در امور مربوط به بازار و بازرگانی این محصول از مهم ترین خواسته های مدیران 
تشکل ها از وزیر جهاد کشاورزی بود که حجتی نیز برای تسریع و رفع مسائل 

مطرح شده، دستورات لازم را به مدیران این وزارتخانه ابلاغ کرد.

وزیر جهاد کشاورزی:

گوشت و مرغ وارداتی
 از تولید داخلی گرانتر درمی آید

سازمان حمایت اعلام کرد
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